
 

Akademický senát UK FTVS 
 

     

 Č.j.: AS-11/2017 

 

Zápis z řádného zasedání ze dne 17. 10. 2017 ve 13.00 hod 

 
Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 

Komora akademických pracovníků (a): Heller, Hojka, Kaplan, Zahálka, Coufalová, Hráský, 

Jelen, Panská, Jebavý, Novotná, Dvorský, Malá, Harbichová 

Studentská komora (s): Pecinová, Thiel 

Omluveni: Pokorná (a), Ižovská (s), Bujnovský (a), Omcirk (s), Anděrová (s) 

Nepřítomní: Brtník (s) 

Hosté: (bez titulů): Kohlíková, Petr, Zelenka, Parry Martínková, Bunc 

 

 

1. Projednání a schválení programu zasedání  

Předseda AS UK FTVS Heller seznámil přítomné s programem zasedání. Uvedl, že 

plánovaný bod týkající se přijímacích zkoušek bude přeložen na další zasedání. 

Hlasování programu zasedání: (14-0-0) 

 

Usnesení 01/10/2017: AS UK FTVS schválil program zasedání 17. 10. 2017. 

 

2. Projednání a schválení zápisu z řádného zasedání dne 19. 9. 2017 

Předseda Heller přiblížil návrh zápisu z řádného zasedání dne 19. 9. 2017. 

Hlasování o zápisu z řádného zasedání dne 19. 9. 2017: (14-0-0). 

Usnesení 02/10/2017: AS UK FTVS schválil zápis z řádného zasedání dne 19. 9. 2017. 

 

3. Vystoupení vedení fakulty 

Děkanka informovala o zítřejším slavnostním přestřižení pásky a zahájení výstavby 

kampusu. Přítomný bude J.M. rektor a pan kancléř. Byla přislíbena dotace na vysoké 

školství ve výši 3 miliardy Kč. Obdrželi jsme návrh na novelu mzdových předpisů na 

fakultách. Současně je ale uvedeno, že část prostředků půjde na doktorandská stipendia a 

část na investice. Není tedy jasné, zda vůbec dojde k navýšení mezd. Proběhlo jednání s doc. 

Peričem a doc. Suchým ohledně časopisu Česká kinantropologie. Dále bylo diskutováno, jak 

by se mohla vylepšit studentská vědecká konference. Děkanka uvedla, že již pouze 6 

zaměstnanců nemá personální identifikátory (ORCID). Dále děkanka informovala ohledně 

vymáhání poplatků za studium. Na univerzitě se zakládá nová etická komise pro 



společenskovědní obory, za oblast etické komise jsme byli pochváleni. Senátor Jelen se 

zeptal na nově zakládanou etickou komisi na univerzitě. Děkanka odpověděla, že tato 

komise se teprve zakládá a specifikuje. Senátor Zahálka se dotázal na financování časopisu 

Česká kinantropologie. Děkanka uvedla, že fakulta přislíbila příspěvek cca 30-40 tis. Kč a to 

z rozpočtu fakulty. Je to spíše sponzorský dar, protože časopis není fakultní. Cílem je 

podpora časopisu, aby byl elektronicky a zvyšovala se úroveň.  

 

4. Výroční zpráva UK FTVS za rok 2016 

Proděkanka Parry Martínková uvedla, že zpráva byla rozeslána a přítomní již s ní byli 

seznámeni na minulém zasedání. Dotázala se, zda má k ní někdo nějaké otázky či 

připomínky. Předseda Jelen za ekonomickou komisi doporučil tuto zprávu ke schválení. 

Předseda Hojka uvedl, že za studijní komise také nejsou výhrady. Předseda legislativní 

komise Kaplan uvedl, že se k tomuto bodu komise sešla, nemá připomínky a doporučuje 

zprávu ke schválení. Taktéž senátor Dvorský za komisi pro rozvoj uvedl, že zprávu 

doporučuje ke schválení. 

Hlasování o výroční zprávě UK FTVS za rok 2016: (15-0-0) 

 

Usnesení 03/10/2017: AS UK FTVS schválil Výroční zprávu UK FTVS za rok 2016. 

 

5. Projednání a schválení Pravidel pro organizaci rigorózního řízení FTVS UK 

Proděkan Bunc uvedl, že příprava tohoto dokumentu byla docela komplikovaná. Zmínil, že 

dokument byl několikrát upravován a výsledná verze rozeslaná senátorům. Předseda studijní 

komise Hojka uvedl, že sporné části byly vyškrtané, nyní nemá žádné připomínky. Předseda 

legislativní komise Kaplan upozornil na rozpor v uvádění rigorózního řízení a rigorózní 

zkoušky a pár dalších nesrovnalostí například ohledně uznávání diplomových prací jako 

rigorózních. Proděkan Bunc uvedl, že pravidla ohledně uznávání diplomových prací 

v původní verzi byla, ale bylo to rektorátem vyškrtnuto. Senátor Zahálka se zeptal na článek 

2. Proběhla diskuse ohledně Pravidel pro organizaci rigorózního řízení. Bylo navrženo, aby 

v dokumentu bylo odkázáno na článek 4 odst. 3 Rigorózního řádu UK. Senátor Zahálka se 

vyjádřil, že je třeba si ujasnit, komu může být umožněno složit rigorózní zkoušku a za 

jakých podmínek. Proděkan Bunc uvedl, že se pokusí tento dokument ještě prodiskutovat 

s rektorátem. 

Bod byl přeložen na některé z dalších zasedání AS UK FTVS. 

 

 



6. Projednání návrhu Organizačního řádu FTVS UK jako Opatření děkanky 

Děkanka Kohlíková přiblížila Opatření děkanky. Zeptala se na připomínky k tomuto 

dokumentu. Zmínila, že nikde stanoven počet proděkanů a ani počet pracovišť. Senátor 

Zahálka se zeptal na několik formulací. Proběhla diskuse k tomuto bodu. 

 

7. Projednání a schválení změn předložených návrhů ve složení disciplinární komise UK 

FTVS 

Paní děkanka přiblížila několik změn ve složení disciplinární komise UK FTVS. 

Informovala o žádosti o odvolání dr. Barbory Pánkové a navržení nových členů komise a to 

doc. Jansy, dr. Janáka, Mgr. Kalkusové, dr. Vokounové Honsové a Mgr. Andrlíka. 

 

Hlasování o odvolání dr. Barbory Pánkové: (15-0-0) 

 

Usnesení 04/10/2017: AS UK FTVS schválil odvolání dr. Barbory Pánkové z disciplinární 

komise UK FTVS. 

 

Hlasování o jmenování doc. Petra Jansy členem disciplinární komise: (15-0-0) 

 

Usnesení 05/10/2017: AS UK FTVS schválil jmenování doc. Petra Jansy členem 

disciplinární komise UK FTVS. 

 

Hlasování o jmenování dr. Vladimíra Janáka členem disciplinární komise: (15-0-0) 

 

Usnesení 06/10/2017: AS UK FTVS schválil jmenování dr. Vladimíra Janáka členem 

disciplinární komise UK FTVS. 

 

Hlasování o jmenování Mgr. Lucie Kalkusové členkou disciplinární komise: (15-0-0) 

 

Usnesení 07/10/2017: AS UK FTVS schválil jmenování Mgr. Lucie Kalkusové členkou 

disciplinární komise UK FTVS. 

 

Hlasování o jmenování dr. Šárky Vokounové Honsové členkou disciplinární komise: (15-0-

0) 

 



Usnesení 08/10/2017: AS UK FTVS schválil jmenování dr. Šárky Vokounové Honsové 

členkou disciplinární komise UK FTVS. 

 

Hlasování o jmenování Mgr. Ondřeje Andrlíka členem disciplinární komise: (15-0-0) 

 

Usnesení 09/10/2017: AS UK FTVS schválil jmenování Mgr. Ondřeje Andrlíka členem 

disciplinární komise UK FTVS. 

 

8. Projednání a schválení žádosti o převod prostředků z FRM na úhradu nákladů 

nábytkového vybavení v rámci rekonstrukce bloku H 

Tajemník Zelenka informoval o plánovaném nákupu nábytku na blok H. Čerpání prostředků 

bude z FRMu. Ekonomická komise s žádostí souhlasí a doporučuje ke schválení. 

Hlasování o žádosti o převod prostředků z FTRM na úhradu nákladů nábytkového vybavení 

v rámci rekonstrukce bloku H: (14-0-0) 

 

Usnesení 10/10/2017: AS UK FTVS schválil žádost o převod prostředků z FTRM na 

úhradu nákladů nábytkového vybavení v rámci rekonstrukce bloku H. 

 

9. Návrhy čerpání prostředku FRM na nákup vybavení dlouhodobé spotřeby pro 

praktickou výuku pracovišť 

Tajemník Zelenka seznámil přítomné s výsledkem žádostí kateder týkající se vybavení na 

praktickou výuku. Celkem jsou tyto žádosti ve výši 5 mil. Kč. Tajemník uvedl, že by 

z žádostí vyřadil ty týkající se povinných předmětů, dále by eliminoval požadavky na 

vybavení, které dosud nebylo katedrou využívané a dále by vyřadil požadavky na vybavení, 

které na katedře ještě je a nemá po době životnosti. U zbylých požadavků by udělal pořadí 

v četnosti používání a uhradil by odshora všechny do vyčerpání poskytnutého jednoho 

milionu Kč. Senátor Jelen se vyjádřil, že se mu nezdá kritérium toho neuhrazení vybavení, 

které se chce teprve zavést do výuky. Senátor Zahálka informoval, že část dotací na vysoké 

školy by měla jít do investic a tudíž časem může jít více peněz na tyto požadavky. 

 

10. Schválení věcného břemene – soukromé koleje 

Tajemník Zelenka uvedl, že byl zpracován znalecký posudek s výsledkem, že cena věcného 

břemene je 48 tis. Kč za pronájem na 40 let. Senátor Jelen za ekonomickou komisi uvedl, že 

se to jeví ekonomicky nevýhodné. Tajemník podotkl, že jsou zde i další benefity pro 



fakultu, které byly zmiňovány již dříve na AS UK FTVS. Proběhla diskuse ohledně věcného 

břemene. 

Hlasování o věcném břemeni – soukromé koleje: (9-0-6) 

 

Usnesení 11/10/2017: AS UK FTVS schválil věcné břemeno týkající se soukromých kolejí. 

 

11. Vyhlášení nového výběrového řízení na provozovatele sauny 

Tajemník Zelenka informoval, že výběrové řízení ještě není zadáno. Uvedl, že jen příprava 

této soutěže trvá cca 2 měsíce. Je v úvaze nabídnout provozování sauny provozovateli 

Sportcentra Evropská. Nyní se čeká na jednání. 

 

12. Informace o průběhu přípravy voleb do AS UK 

Senátorka Coufalová zprostředkovala informaci od předsedy volební komise dr. Šteffla, že 

zatím není žádný kandidát do AS UK. 

 

13. Informace o průběhu přípravy voleb kandidáta na děkana UK FTVS 

Předsedkyně volební komise dr. Novotná uvedla, že komise se sešla dvakrát. Zatím žádný 

kandidát na děkana není, uzávěrka je 23. 10. 2017. Dr. Novotná se zeptala na předvolební 

zasedání. Senátor Kaplan uvedl, že předvolební zasedání bude 30. 10. 2017 a volební 

zasedání 7. 11. 2017. 

 

14. Různé 

Předseda Heller uvedl, že předsednictvo obdrželo při dopisy a to jeden anonym, jeden 

prospekt ohledně demokracie a rozhodnutí soudu ohledně procesu s doc. Sűssem. Dané 

materiály jsou k nahlédnutí u tajemnice AS UK FTVS. 

Doc. Novotná informovala ohledně rady vysokých škol. Předseda Heller poděkoval za 

činnost v radě vysokých škol. 

Senátorka Coufalová vznesla tři dotazy. První se týkal vnitřních předpisů, zda je stanoveno 

od jaké výměry schvaluje pronájmy AS UK FTVS. Zde senátor Zahálka odpověděl, že toto 

zjistí a poté bude AS UK FTVS informovat. Dále byl dotaz, kdo má odesílat dokumenty 

schválené senátem dál, zda tajemnice AS UK FTVS, předseda AS UK FTVS nebo tajemník 

UK FTVS. A poslední dotaz se týkal toho, kdo může zasílat AS UK FTVS žádosti o bod 

jednání. Zde odpověděla děkanka, že byla její žádost na ostatní členy vedení fakulty, aby 

vše šlo přes děkanku. 

 



 

Zapsala: Coufalová 

  

 Za AS UK FTVS 

 předseda doc. MUDr. Jan Heller, CSc. 

 

Na vědomí:  doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc., děkanka UK FTVS 

        Ing. Radim Zelenka, Ph.D., tajemník UK FTVS 

  doc. PhDr. Irena Parry Martínková, Ph.D. 


